
 

Zápis 

z online spoločného zasadnutia Výskumno-manažérskej rady a Ústavnej rady ÚI SAV 

dňa 26. 10. 2020 

 

 

Prítomní: I. Budinská, L. Hluchý, J. Glasa, R. Andok,  P. Malík, M. Rusko, K. Dobrovodský, 

     J. Zelenka, F. Čapkovič, I. Bešina, V. Jablonská, M.Gatial, H. Laudárová 

 

 

Program: 1. Aktuálna situácia ÚI SAV a SAV /režim počas COVID-19/ 

     2. Výskumné aktivity v roku 2020 

     3. Publikačná činnosť a príprava Výročnej správy za rok 2020 

     4. Výsledky hospodárenia ústavu za rok 2020 a príprava rozpočtu na rok 2021 

     5. Rôzne 

     6. Diskusia 

 

Zasadnutie viedla riaditeľka ústavu I. Budinská. 

 

Ad 1/ Aktuálna situácia ÚI SAV a SAV /režim počas COVID-19/ 

 

 Riaditeľka ústavu informovala o rozoslaní Pandemického plánu ÚI SAV všetkým 

zamestnancom, ako aj o  aktuálnych podrobných pokynoch rozoslaných koncom minulého týždňa. 

Očakáva sa tiež zasadnutie a pokyny Krízového štábu SAV. Ústav sa nachádza v oranžovej zóne (1 

zamestnankyňa v karanténe).  V predbežnej karanténe sú všetci zamestnanci prevádzky, ktorí s ňou 

prišli do kontaktu. Nové opatrenia platné od 24. 10. 2020 ukladajú v prípade PN hlásiť personálnemu 

referátu č. PN a lekára, ktorý ju nariadil, ako aj trvanie od-do, vzhľadom na to, že lekár posiela 

vystavenú PN priamo do zdravotnej poisťovne. Je potrebné, aby sa v ústave zdržiavalo minimum 

ľudí, po celoplošnom testovaní budú mať prístup do budovy len tí s negatívnym testom. 

 Mzdová reforma SAV bude na programe Snemu SAV. Vedenie ÚI SAV sa snaží o zmenu 

v nastavení vo výkonovom financovaní s cieľom dosiahnuť spravodlivejšie kritériá. K transformácii 

SAV na v.v.i. bude online zasadnutie I. OV (zúčastnia sa I. Budinská, L. Hluchý, J. Glasa) dňa 29. 10. 

2020 za účasti štátneho tajomníka MŠVVaŠ SR, p.Paulisa. Nie je jasné, či terajšie P SAV začne s 

transformáciou, keďže má mandát do júna 2021. 

 P SAV v smernici o kvalite doktorandského štúdia vyžaduje určiť garanta za každý vedný 

odbor. Garantom ÚI SAV pre odbor Informatika je L. Hluchý, spolugarantom D.V. Tran, pre odbor 

Kybernetika M. Rusko, spolugarantom Š. Havlík. 

 Pokiaľ ide o doktorandské štúdium, máme uzatvorené zmluvy so štyrmi fakultami na troch 

univerzitách – v odbore Informatika: FMFI UK, FIIT STU, FEI TUKE, v odbore Kybernetika: FEI 

STU. Témy doktorandského štúdia budú hodnotené garantami a spolugarantami v spolupráci 

s riaditeľkou členmi vedeckej rady predtým, ako budú odoslané na príslušné fakulty. Cieľom je 

pripraviť kvalitné zadania doktorandských tém a vyhnúť sa duplicite v rámci ústavu. 

 Atestačná komisia schválila 5 návrhov na preradenie do vyššieho kvalifikačného stupňa. Do 

Komisie  pre posudzovanie vedeckej kvalifikácie sme  predložili  3  návrhy  (L.Hluchý,  Š. Beňuš  

a  J. Hricko),  návrhy  D.V. Trana a M. Predanocyho budú predložené na jarné zasadnutie komisie. 

 

 

Ad 2/ Výskumné aktivity v roku 2020 

 

 O výskumných aktivitách v tomto roku referovali jednotliví vedúci výskumných oddelení. 

Informovali o projektoch, publikačnej činnosti, doktorandskom štúdiu, vyjadrovali sa k hodnoteniu 

výskumných oddelení vedeckou radou a ostatným výskumným činnostiam. 



 

Ad 3/ Publikačná činnosť a príprava Výročnej správy za rok 2020 

 

 Riaditeľka ústavu konštatovala, že publikačná činnosť sa výrazne nezlepšila. Vzhľadom na 

potenciálnu kapacitu 66 výskumných pracovníkov je naša publikačná činnosť stále slabá. Vyzvala 

vedúcich výskumných oddelení (VO), aby skontrolovali, resp. zabezpečili registráciu všetkých 

publikácii v systéme ARL a aktualizáciu údajov zamestnancov a oddelení s v systéme ELVYS 

(Elektronická výročná správa). V. Jablonská zabezpečí registráciu všetkých doručených publikácií z 

oddelení, aby boli k dispozícii na hodnotenie vedeckou radou a do výročnej správy, ktorej osnova už 

bola schválená. 

 

Ad 4/ Výsledky hospodárenia ústavu za rok 2020 a príprava rozpočtu na rok 2021 

 

 Vzhľadom na neprítomnosť M. Mášikovej Paulinovej, riaditeľka ústavu oznámila, že vedúci 

oddelení a vedúci projektov dostanú informácie o aktuálnom čerpaní projektov a o stave na kartách 

oddelení. Výška povinného príspevku do réžie ústavu ostáva nezmenená na úrovni  1.200 eur na 

výskumníka pri 100% úväzku. Informovala tiež o prijatí účtovníčky. 

 

Ad 5 a 6/ Rôzne a Diskusia 

 

 Riaditeľka informovala o plánovanom zasadnutí Medzinárodného poradného výboru 

(International Advisory Board – IAB), ktoré sa uskutoční na začiatku decembra online. Cieľom IAB 

bude oboznámiť členov s aktuálnym výskumom na ústave a pripraviť štatút IAB. Menovacie dekréty 

budú členom MPV zaslané poštou.  

 M. Gatial informoval o aktuálnej situácii na úseku prevádzky a správy majetku. Upozornil na 

nutnosť ukončiť nákupy v priebehu novembra. Presný termín pre ukončenie nákupov oznámi 

vedúcim oddelení a projektov M. Mášiková.  

 Riaditeľka upozornila vedúcich projektov na potrebu konzultovať zmeny rozpočtu 

s projektovými manažérmi na jednotlivých agentúrach. Ide najmä o presuny prostriedkov určených 

na cestovanie, ktoré sa v tomto roku čerpali len minimálne.  

 Riaditeľka požiadala vedúcich pracovníkov, aby pred podávaním projektu konzultovali návrh 

rozpočtu s M. Mášikovou, vedúcou oddelenia. Bude na to prihliadať pri podpisovaní návrhov 

projektov.  

 Vianočný večierok tento rok nebude v tradičnej forme, uvažuje sa o nejakej online forme. 

Prostriedky sociálneho fondu ušetrené za vianočný večierok a športový deň budú do konca roka 

rozdelené medzi zamestnancov formou zvýšeného príspevku na stravu v súlade s dodatkom č. 1 

Kolektívnej zmluvy na rok 2020. 

 Nasledujúca VMR bude v decembri. 

 

 

Zapísala: H. Laudárová     Schválila: Ing. Ivana Budinská, PhD. 

         riaditeľka ÚI SAV 

 


